
 

 

Referat fra 3. møde i Børne- og Ungdomsrådet d. 12. december 2023 

 
Hvor: KB-salen på Hvidovre Rådhus 
Hvornår: kl. 14:00-16:00 
 
Til stede: Magnus, Belinda, Laura, Evalina, Oskar, Francis, Malou, Tilde, Caroline, Sara, 
Kenneth 
Afbud: Silja, Zeynep, Emma, Zernisan, Silje 
 

Velkomst - godkendelse af dagsorden og opsamling fra sidst 
Dagsorden godkendes. 

Opsamling på sidste møde.  

Opsamling på retorikkursus. 

Oplæg og drøftelse med Mikkel fra Center for Kultur og Fritid 
Mikkel fortæller om Kultur- og Fritidsforvaltningens opgaver, hvor og hvad de arbejder med. 

Børne- og Ungdomsrådet har stillet forskellige spørgsmål inde for kultur- og fritidsområdet, som 
Mikkel svarer på og uddyber.  

Der findes i Hvidovre ca. 150 folkeoplysende foreninger og 91 idrætsforeninger.  

Mikkel fortæller om Anlægsloftet, som betyder, hvor mange penge der er om året til fx at forbedre 
foreningernes faciliteter.  

I Hvidovre Kommune har man en udregning, så alle foreninger får lige mange midler i forhold til 
antallet af medlemmer.  

Foreningerne får de fleste penge fra kontingent, som betales af medlemmerne. Derudover kan 
foreningen søge forskellige tilskud.  

Den største udfordring på kultur- og fritidsområdet er, at få unge til at blive i foreningerne, når de 
bliver teenagere. Noget af det man gør, er at tilpasse de forskellige tilbud bedre til unge. Derudover 
har man samarbejde med DGI og DBU. De hjælper med at gøre foreningerne klogere på, hvordan 
man fx får flere piger, børn og unge med diagnoser eller fra udsatte området til at deltage i 
foreninger.  

Der er i Hvidovre Kommune mulighed for at søge Fritidspas, som er økonomisk støtte til at betale 
kontingent eller udstyr.  

Hvad vil BU-rådet arbejde videre med? 
Børne- og ungdomsrådet drøftede på baggrund af Mikkels oplæg om kultur og fritid, hvad de synes 
er værd at undersøge eller arbejde videre med. Her kom følgende bl.a. frem: 

Udbrede viden om Fritidspasset. 

Et bedre overblik over, hvilke foreninger og muligheder, der er.  

 



 

 

Hvis man i forvejen har venner eller fællesskaber, så er det nemmere at komme ud i foreningerne. 
Når man er ensom eller alene, er det sværere at starte op, fordi det kan være svært at starte 
relationer.  

Svært at komme ind i et fællesskab, som allerede er der. 

Der kan være fokus på at sige/vise, at der er flere, som er nye eller nybegyndere ude i 
foreningerne, så man ikke tror, at man er den eneste.  

En måde at hjælpe nye ind i foreninger kunne fx være ved en mentorordning i foreningerne. 

Børne- og Ungdomsrådet er enige om, at der generelt mangler information til børn og unge, men 
også deres forældre om, hvilke foreningstilbud og muligheder for støtte, der er.  

Politikernes punkt 
Kenneth og Sara lagde op til en drøftelse af skærmbrug i foreningslivet. Medlemmerne kom med 
input og egne erfaringer ift. emnet:  

- Hvis du skal ind i et fællesskab, så kræver det, at alle er nærværende.  
- Det er meget normalt, efter en træning, at man går ud og tjekker sin telefon som det første 

– det kan godt påvirke fællesskabet. 
- Træneren kan godt hjælpe med at runde træningen ordentligt af uden skærm. 
- Nogle gange bruger man det som en måde at koble af efter træning. 
- Hvis man skal transporteres langt, er det rart at have telefonen med både som 

underholdning, men også fordi man ikke altid har overskud til at tale med sit hold hele 
vejen. 

- Oplevelsen er, at de fleste prioriterer at være til stede sammen med de andre, når vi er til 
træning eller stævner. 

- Det er oftest forældre, der sidder på sidelinjen og filmer deres børn. Der kan det være 
forstyrrende og utrygt at vide, at man også selv kan blive ”fanget” på andres film. 

- Hvis man ikke er på hold med eller kender andre, som er i omklædningsrummet, kan det 
være lidt utrygt, når de står med deres mobiltelefoner.   

- Der er også fællesskab i fx en snapchat-gruppe eller lignende.  

Eventuelt og tjek ud 
Næste aktivitet:  
23. januar kl. 16-18. Besøge Ungeliv, som ligger ved Ungdomsskolen, hvor der er 
rundvisning og tale om trivsel og mental sundhed. Der kommer mere information. 
 
Der er ved at blive planlagt en studietur til Næstveds Ungdomsråd til foråret. 
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